
 

 

Styre i BHML. 

Styre i BHML består av Alex Bolle: leder, Randi Sætre: kasserer, Tove GJ. 

Pedersen: sekretær, Arne Martin Pedersen og Gerd Karin Tobiasen: 

styremedlemmer. Varamedlemmer er Wanja Karstensen og Bodil Persen. 

 

 

Medlemmer.  
Båtsfjord Historie og Museumslag har pr. i dag ca. 40 medlemmer, men 

ønsker oss flere. Bli medlem du også!  

Medlemskontingenten for 2008 er kr 200, -, alderspensjonister kr. 150 -. 

Som medlem vil du få tilsendt medlemsbladet ” Gammelt og Nytt”. Som 

kommer ut 4 ganger i året. Medlemskontingenten kan du sende til Båtsfjord 

Historie og Museumslag v/ Randi Sætre, Schirmersvei 7. 9990 Båtsfjord. 

Bankkontonr.:4930.12.92901 

 

En kvinne er alltid yngre enn en jevnaldrende mann. 
 

Etterlysning! 

Har du bilder eller ting fra Gamle Frelsesarmeen
?
 Fra speideren eller 

søndagskolen? Eller har du bilder fra når kongen var på besøk i Båtsfjord.? 

Eller sportsbilder fra 50- 60 talle?. Så vil vi gjerne låne dem for kopiering. 

Har du noe å gi, ta gjerne kontakt. Eller kom å besøk oss i Lensmannsgata 4. 

hver tirsdag kl. 18.00. 

 

Viagra for kvinner 

Nå er det kommet Viagra for kvinner. For at de skal kunne stå lengre ved 

komfyren.                                                                                               
Stoff til bladet 
Har du stoff eller bilder som vi kan bruke i bladet, kan du sende det på mail 

til abolle@online.no eller til Alex Bolle Postboks 137, 9991 Båtsfjord. Alt 

stoff taes i mot med takk. Du kan også ta kontakt på tlf. 789 83888 eller 

mobil  91 77 52 92. Neste nr. vil komme ut i september. Stoff til bladet må 

sendes innen 1. september 2008 
 

        

 

 

    

  ” Gammelt og Nytt” 

                                                                                  Nr.2  2008 
      

    Medlemsblad for Båtsfjord Historie og Museumslag     
____________________________________________________________ 

 

 

Bodil på tiltak! 

 

              
 

Fra 21. april har Bodil Persen vært ansatt på tiltak gjennom Båtsfjord 

kommune og Nav, i Båtsfjord Historie og Museumslag. I første omgang er 

hun ansatt i 3 måneder med muligheter for forlengelse ut året. Bodil har hatt 

ansvar for registrering og kartotek føring av gjenstander, samt å lage 

utstillinger. Bodil er 56 år, og er fra Syltefjord. I sommer vil du også møte 

henne bak disken på Sommer kafeen i Syltefjord 
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Lederen har ordet. 
 

        
               

Ellers kan besøkende ta kontakt med undertegnede på mobil 91.77.52.92 for 

omvisning. Da ikke alle har betalt medlemskontingenten, vil de få ny giro 

med dette nr. av ”Gammelt og Nytt”. Husk att medlemskontingenten er den 

eneste faste inntekt vi har. Og hvis vær medlem tegner et nytt medlem har det 

hjulpet mye på. Vi går også i disse dager ut til bedriftene og lag i Båtsfjord 

om å gi et bidrag til museet. 

Jeg vil ønske dere alle enn riktig God sommer. 

        Alex 

 

Man lyver bare til to personer: Kjæresten og politiet. 
 

Båtsfjord Museum. 

Åpningstider under Båtsfjord i Fest. 
Onsdag  30/07 kl. 17,30 til kl. 19,00 Offisielt åpning av ordføreren 
kl 18,00 

Torsdag 31/07 kl. 12,00 til kl. 14,00  kl. 17,30 til kl. 19,00 

Fredag     1/08  kl. 12,00 til kl. 14,00  kl. 17,30 til kl. 19,00 

Lørdag     2/08  kl. 11,00 til kl. 13,00 
Inngangsbillett kr. 20,00 for voksne 
 

 

 

 

 

 

Herr Karl Amundsen,     Vågen den 14. juni 1957 

Vågen. 

 

Ad. Epistel – sålydende og utseende: 

         : 

La Karin få kladde – bok. Til å utfører sitt skole 

– arbeide. I motsatt fall, gjøren dem merksam på 

at de vil bli gjord ansvarlig, for det som, dermed 

følger.  

                                   

Denne ortografiske elendighet er formodenlig til meg, Det er jo for øvrig ikke 

den første av den slags fra herr Amundsen. 

Formodenlig har de også send Larsen et lignende kunstverk. Etter som jeg har 

mottatt noen linjer fra han også i samme sak. 

Dere ”rettsvillefarende” er jo så heldig at det ikke er gått opp for 

skoleinspektøren i bygda at han har undersøkt påliteligheten i de besværinger 

og klager på offentlig tjenestemann som kommer inn til ham, før han tar 

standpunkt og treffer sine forføyninger – særlig da fra personer med mer enn 

tvilsom moral -, - Jeg kan for øvrig glede herr Amundsen med at 

skoleinspektøren Larsen er meget interessert i hans person. Allerede første 

høsten jeg var her, 

Ville herr Larsen svert gjerne ha følge bort og se Karl Amundsen ligge i fylla 

på kjøkken golvet i sitt probre hjem, mens vi hadde måtte gi husly og 

fopleining til hans kone og barn for at de  - etter fru Karlas utsagn – ikke 

skulle bli ihjelslått når han våknet. 

Kanskje burde han ha fått se det -? Med han, så vel som vi andre, kjenner 

sikkert til Karl Amundsen senere levnetsløp- f. eks. hans siste ”lystreiser for 

offentlig regning” uten at har utløst noe betenkelig tanker hos ham. Foreløpig 

skulle således Karl Amundsen m / konsortium noenlunde trygt fortsatt kunne 

regne med skoleinspektør Georg Larsen faderlig, ukritiske omsorg for deres 

urettmessige klagemål og besværinger -. En annen sak er, at i den skikkelse 

de hittil er kommet til meg, vil klagemål heretter rett og slett ikke bli tatt 

alvorlig, og ikke direkte besvart verken til den ene eller den annen -. 

 

 

 

 

Nu går det mot sommer, i allefall på 

kalenderen! Vi har vel hatt den dårligste 

april og mai måned på flere 10 år. Og nå 

skal det vel ryddes på loft og i kjeller. 

Men husk at alt er kanskje ikke søppel!! 

Det kan være noe som museet kan ha 

bruk for. Onsdag den 30. juli under 

Båtsfjord i Fest; vil Båtsfjord Museum bli 

offisielt åpnet av ordfører Frank Bakke 

Jensen. Vi vil holdet museet åpen noen 

timer hver dag under Båtsfjord i Fest for 

besøkende. 



 

 

Når det gjeller kladdebok til Karin, vet herr Amundsen meget godt at Karin, 

så vel som de andre elevene her, både har fått og får utlevert det frie materiell  

de etter hvert har bruk for, men hun får ikke ny kladdebok så lenge hun har 

over halvparten igjen av den nylig utleverte. 

Ved denne anledning vil jeg gjerne henstille til Karins foreldre å avstå fra 

kludring, bladutriving, tilsvining lemlesting på annen måte av barnas 

skolebøker. Bruk ikke skolebøkene deres til golvmatter og leketøy for de 

minste. Det kommer bl.. a. igjen på ordenskarakteren til bokas eier. Send 

heller ikke ungene Deres stinkende, skitten og fillet m. m. på skolen. Ta vare 

på de innsamlete gaver av klær m. m. dere stadig mottar, og vær takknemlig 

for den ufortjente offentlige omsorg. Dere nyter godt av. Voksende hovmod 

til krevende frekkhet virker ikke bra og kan i lengden bli mindre lønnsom -. 

       Jørgen Kristoffersen 

        lærer 

Brevet er send til en foresatt til en elev som ikke fikk ny kladdebok. Navnene 

på personene er oppdiktet. 

 

Alle mennesker oppfører seg som idioter minst fem minutter hver dag. Å være 

klok vil si at en ikke overskrider denne grensen. 

 

Har dokker måsegg? 
Mackøl og måsegg, historiene er mange. Denne er hentet fra en artikkel om 

”måkeegg” i Aftenposten i juli i 1943. 

Måsegg er en spesiell nordlandsk delikatesse. De finnes på hurtigruteskipenes 

frokostbord og på hotellene. Folk sørfra kan smake på dem, og de fleste 

undrer seg over at noen kan spise slikt.  

Akkurat som den nordlanske sildekongen som kom til Oslo, var himmelfallen 

over at det ikke var måsegg å få der. Han kom inn på Grand og spurte 

kelneren: 

- Har dokker måsegg? 

- Nei, måsegg, sa kelneren og skjønte ingenting: 

- Har dokker Mack-øl, spurte nordlendingen.  

- Nei, kelneren måtte tilstå at det hadde de ikke heller. 

- Skitkafe, sa nordlendingen og gikk sin vei. 

 

 

 

 

 

 ”Ingen mindreårige eller berusede 
personer har fått ølservering”, sier 
Schjølberg” 
 

Innehaveren av kafe Skansen forteller at han i forbindelse med sin 
uttalerett skrev til Båtsfjord kommunestyre og spurte om han kunne få 
oppgitt hvilke episoder kommunestyret siktet til når det uttaler at det 
er ”omstendighetene som gjør det utilrådelig at virksomheten 
fortsetter”. Schjølberg vil vite hvilke fulle personer som har fått 
servering og likeså hvilke mindreårige, og angivelse av nøyaktig 
tidspunkt og hvilke vitner som har iakttatt dette. 
Dette mener Schjølberg han ikke har fått svar på og mener seg derfor 
urettferdig behandlet. Det ser altså ut som de bare bygger på rykter, 
sier Schjølberg. 
- Har det vært noen henvendelser fra publikum eller politi? 
- Nei, det har det overhode ikke vært. Det er heller ingen som har 
anmeldt saken. 
- Hvor nødvendig er det for Skansen å ha ølservering? 
- Det er vanskelig å uttale seg om. Det avhenger av hvordan fisket vil 
arte seg. Blir det fortsatt godt fiske går det an å drive uten øl. 
Imidlertid tror jeg at Skansen ikke vil svare seg økonomisk i det lange 
løp uten øl. 
- Hva akter De nu å gjøre? 
- Det mest sannsynlige er at jeg anker saken inn for departementet. 
Jeg vil imidlertid først rådføre meg med min sakfører. 
- De mener at bevillingen er skjøttet på en slik måte at det kan 
forsvares? 
- Ja, det mener jeg. Imidlertid var jeg borte en tid i sommer og fra 
den tiden har jeg ikke annet enn utsagn å bygge på. Men jeg tror 
også at driften da gikk som den burde. Så lenge ingenting er bevist vil 
jeg anse beskyldningene som kommunestyret retter mot meg som  
 
 
 



 
 
 
grunnløse og jeg vil til det siste benekte at noen i kafeen har solgt øl 
til mindreårige. 
Jeg synes det er et dumt argument fra kommunestyret. Her er det 
ikke nødvendig å selge øl til mindreårige, - her det voksne folk nok til 
å kjøpe øl. Jeg synes det også er noe underlig at kommunestyret ikke 
kommer med klarere utgreiinger omkring de beskyldninger som er 
fremsatt. 
Så har politiet i Båtsfjord uttalt til en avis at Skansen er en bule og at 
det gjentatte ganger er gitt advarsler til bevillingsinnehaveren. Jeg vil 
nøye meg med å si at dette er usanne uttalelser. Etter det jeg erfarer 
har ikke politiet vært på kafeen. 
Schjølberg mener for øvrig at han personlig helst ikke ville ha øl og 
hvis kommunestyret ikke vil at kafeen skal ha bevilling så er det jo 
deres sak, men kommunestyret har imidlertid handlet slik at hans 
navn er blitt trukket inn på en måte som han mener er ærekrenkende 
– og de har heller ikke villet bevise sine påstander. 
Derfor burde kommunestyret avsanne disse påstander selv om de vil 
fastholde sin beslutning om at Skansen ikke bør ha ølservering, sier 
Asbjørn Schjølberg tilslutt. 
                                         (Sitat Finnmark Tidende 20.10.1965) 
 
La oss forsøke å finne oss til rette med livet, det er ikke livets sak å finne seg 

til rette med oss. 

Gode historier. 
Har du opplevd en god historie eller fortelling. Skriv den ned og send den til 

”Gammelt og Nytt ” v/Alex Bolle eller på mail til abolle@online.no  
 

Forskudd: 

En arbeider hos Trygve Nilsen hadde vært hos han Trygve og fått 1000 

kroner i forskudd, og er på tur ut døra. Da spør han Trygve arbeideren 

”Jobber du her på bedriften” 

 

 
 
 

 

Båtsfjord – Fra et gudsforlatt sted til Norges 

største fiskevær 
 

Helt fram til 1945 var Båtsfjord et lite, ubetydelig og gudsforlatt fiskevær. I 

folketall og i fiskerimessig betydning kunne det ikke hamle opp mot steder 

som Hamningberg  og Kiberg f. eks. – langt mindre med Vardø som var 

fiskevær framfor noen andre i hele landet.  

Det sies med pålitelighet at en stakkar før krigen i vannvare kom til å antyde 

for en vardøværinga at Båtsfjord hadde betingelse for å bli like stort fiskevær 

som Vardø. Og følgende var at stakkaren hold på å bli hivd på sjøen for uhørt 

og utilbørlig snakk. Å antyde at Båtsfjord skulle kunne by Vardø konkurranse 

som landes største fiskevær, var jo reine majestetsforbrytelse den gang. 

Riktig nok hadde Båtsfjord fra naturens side en havn som ingen andre steder i 

Aust-Finnmark, og byggegrunn var det nok. Men etter datidens forhold lå 

fiskefeltene  en time eller to for langt fra bostedet inn i fjorden. Derfor var 

Båtsfjord stilt i fullstendig skyggen i århundre av steder som Berlevåg , 

Makkaur, Syltefjord, Hamningberg, Vardø og Kiberg som ligger kloss inn til 

fiskefeltene. 

Båtsfjord storhetstid ble grunnlagt av trålere, hører vi en møring si. Det er 

nok rett i det. I mange år var Båtsfjord hovedbasen for landes trålerflåte. Men 

like plutselig som den dukket opp i etterkrigsårene, like fort forsvant den for 

noen år siden. Det har fått mange til å si at Båtsfjord er en gigant på leirføtter. 

Stedet har i forhold til størrelsen bare en helt ubetydelig hjemmeflåte, og de 

fleste av disse er mindre båter. 

 Ordfører Nakken har sterk tro på stedes framtid. Det har også den unge 

disponenten på FI-NO-TRO, Fredrik Bye. Bedriften han leder er den suverent 

største i sitt slag i Aust-Finnmark og har betydd mye for utviklinga på stede. 

Bedriften sysselsetter for tiden om lag 250 personer. 

Det som er hovedproblemet er råstofftilførslene. Klarer vi å løse den sia av 

saka, så er heller ikke arbeidskraftproblemet i sesongene så stort som nå. 

Arbeideren vil naturlig søke seg til de arbeidsplasser som kan gi jevnest og 

stabilest mulig beskjeftigelse. 

                                                                                    Finnmarken 1966 
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